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Sēde sasaukta plkst. 15.15 

Sēdi atklāj plkst. 15.15 

Domes sēde tiek ierakstīta video un audioformātā un pārraidīta publiskā interneta vidē. 

 

Sēdes vadītāja Sandra Pētersone – Talsu novada domes priekšsēdētāja 

Protokolētāja Elīna Grīnberga – Dokumentu pārvaldības nodaļas domes komiteju sēžu 

sekretāre 

 

Sēdē piedalās 17 deputāti:    

Andis Astrātovs 

Andis Āboliņš 

Gaidis Bērziņš 

Ieva Brūna 

Andra Grīvāne 

Almants Kalniņš 

Eva Kārkliņa 

Juzefa Kļava 

Ilva Norenberga 

Aldis Pinkens 

Sandra Pētersone 

Māris Rozenbergs 

Dainis Karols 

Gundars Sebris 

Oļegs Solovjovs 

Lauris Pīlēģis 

Ainis Stūrmanis 

 

Sēdē nepiedalās 2 deputāti: 

Kalvis Kalniņš  – par attaisnotas prombūtnes iemesliem ir informējis sēdes vadītāju 

Edgars Zelderis – par prombūtnes iemesliem nav informējis sēdes vadītāju 



 

Sēdē piedalās Talsu novada pašvaldības Centrālās administrācijas darbinieki:  

Ieva Krēķe – Talsu novada pašvaldības izpilddirektore 

Evita Veide – izpilddirektora vietniece administratīvajos un finanšu jautājumos 

Ilva Jansone – Juridiskās nodaļas vadītāja 

Solvita Zemīte – Kvalitātes vadības un uzraudzības nodaļas vadītāja 

Agnese Veckāgane – Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja 

Diāna Tabulēvica –Juridiskās nodaļas vecākā juriste 

Inga Romaško – Īpašumu un vides aizsardzības nodaļas vadītāja 

Jānis Kārklevalks – Talsu novada pašvaldības Informācijas tehnoloģiju nodaļas datortīkla 

administrators 

Inita Fedko – Sabiedrisko attiecību un mārketinga nodaļas vadītāja 

Marika Laursone – Kultūras un sporta attīstības nodaļas kultūras daļas vadītāja, nodaļas 

vadītāja p. i . 

Aija Lorence - Dokumentu pārvaldības nodaļas vadītāja 

Jolanta Didžus – Dokumentu pārvaldības nodaļas vadītāja vietniece 

Elīna Grīnberga – Talsu novada pašvaldības Dokumentu pārvaldības nodaļas domes komiteju 

sēžu sekretāre 

 

Citi: 

Uldis Katlaps – Talsu novada Izglītības pārvaldes vadītājs 

Signeta Šveiduka – Laucienes pamatskolas direktore 

Sanita Liepiņa – SIA “SILK MILK Media” valdes locekle 

 

Sēdes vadītāja S. Pētersone informē, ka saskaņā ar Talsu novada pašvaldības 

nolikuma 101. punktu domes sēde tiek ierakstīta video un audioformātā un pārraidīta kā 

videokonference publiskā interneta vidē, un brīdina klātesošos par iegūto datu izmantošanas 

un apstrādes noteikumu ievērošanu. 

 

S. Pētersone iepazīstina ar sēdes darba kārtību. Aicina balsot par darba kārtību. 

 

Ar 17 balsīm par (I. Brūna, D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, A. Grīvāne, 

O. Solovjovs, A. Kalniņš, I. Norenberga, L. Pīlēģis, A. Stūrmanis), pret nav, atturas nav, 

apstiprināta 

 

Darba kārtība: 

1. Par Laucienes pamatskolas dalību Eiropas Savienības programmas Erasmus + 

programmas maza mēroga partnerības projektā. 

2. Par nolikuma “Par Žaņa Sūniņa prēmiju vizuālajā mākslā un tās piešķiršanas 

kārtību” grozījumiem. 

3. Par Žaņa Sūniņa prēmijas vizuālajā mākslā vērtēšanas komisijas apstiprināšanu. 

4. Par zemes vienības daļas Krišjāņa Valdemāra ielā 13, Talsos, Talsu novadā, 

nomas izsoles noteikumu apstiprināšanu. 

5. Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieka tautsaimniecības jautājumos 

atlaišanu. 

6. Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku tautsaimniecības jautājumos. 



7. Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku izglītības, sociālajos un 

veselības jautājumos. 

8. Par grozījumiem Talsu novada domes 2021. gada 1. jūlija saistošajos 

noteikumos Nr. 1 “Talsu novada pašvaldības nolikums”. 

9. Par grozījumiem Talsu novada pašvaldības institūciju amatpersonu un 

darbinieku atlīdzības un sociālo garantiju nolikumā. 

 

1. 

Par Laucienes pamatskolas dalību Eiropas Savienības programmas Erasmus + 

programmas maza mēroga partnerības projektā 

S. Pētersone, S. Šveiduka 

S. Šveiduka ziņo par lēmuma projektu. 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

Ar 17 balsīm par (I. Brūna, D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, A. Grīvāne, O. Solovjovs, 

A. Kalniņš, I. Norenberga, L. Pīlēģis, A. Stūrmanis), pret nav, atturas nav, 

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr. 136 “Par Laucienes pamatskolas dalību Eiropas Savienības programmas 

Erasmus + programmas maza mēroga partnerības projektā”. Lēmums pievienots protokolam. 

 

2. 

Par nolikuma “Par Žaņa Sūniņa prēmiju vizuālajā mākslā un tās piešķiršanas 

kārtību” grozījumiem 

S. Pētersone, M. Laursone 

 

M. Laursone ziņo par lēmuma projektu. 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

Ar 17 balsīm par (I. Brūna, D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, A. Grīvāne, O. Solovjovs, 

A. Kalniņš, I. Norenberga, L. Pīlēģis, A. Stūrmanis), pret nav, atturas nav, 

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr. 137 “Par nolikuma “Par Žaņa Sūniņa prēmiju vizuālajā mākslā un tās 

piešķiršanas kārtību” grozījumiem”. Lēmums pievienots protokolam. 

 

 

 

 

 

 



3. 

Par Žaņa Sūniņa prēmijas vizuālajā mākslā vērtēšanas komisijas apstiprināšanu 

S. Pētersone, M. Laursone 

 

M. Laursone ziņo par lēmuma projektu. 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

Ar 17 balsīm par (I. Brūna, D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, A. Grīvāne, O. Solovjovs, 

A. Kalniņš, I. Norenberga, L. Pīlēģis, A. Stūrmanis), pret nav, atturas nav, 

 

DOME NOLEMJ 

  Pieņemt lēmumu Nr. 138 “Par Žaņa Sūniņa prēmijas vizuālajā mākslā vērtēšanas komisijas 

apstiprināšanu”. Lēmums pievienots protokolam. 

 

4. 

Par zemes vienības daļas Krišjāņa Valdemāra ielā 13, Talsos, Talsu novadā, 

nomas izsoles noteikumu apstiprināšanu 

S. Pētersone, D. Tabulēvica, L. Pīlēģis, A. Pinkens 

 

D. Tabulēvica ziņo par lēmuma projektu. 

 

L. Pīlēģis jautā, vai ir norādīts pareizs zemes vienības kadastra apzīmējums? 

D. Tabulēvica precizē zemes vienības kadastra apzīmējumu. 

S. Pētersone norāda, ka labojums jāveic visās vietās, kur lēmuma projektā un izsoles 

noteikumos minēts kadastra apzīmējums. 

L. Pīlēģis norāda, ka izsole par nomas tiesībām tiks izsludināta uz daļu no īpašuma, 

piebilst, ka pārējā daļa no īpašuma arī tiek izmantota. Jautā, kas izmanto pārējo daļu? 

D. Tabulēvica informē, ka pārējo daļu izmanto cits tirdzniecības uzņēmums. 

L. Pīlēģis jautā, vai tirdzniecības uzņēmums ir pašvaldības? 

D. Tabulēvica atbild, ka ēka īpašnieks ir cita persona. 

L. Pīlēģis jautā, uz kāda pamata tiek izmantots nekustamais īpašums? 

D. Tabulēvica atbild, ka tirdzniecības uzņēmums izmanto publisku vietu – 

stāvlaukumu, to nenodod nomai trešai personai, iznomājamais zemes gabals ir zaļā zona, 

kuru nodod viena lietotāja nomā. 

L. Pīlēģis lūdz noskaidrot par pārējām teritorijām, to iznomāšanu, lietošanu. 

A. Pinkens jautā, vai jautājums skatīts kādā no domes komiteju sēdēm? 

D. Tabulēvica informē, ka jautājums skatīts Talsu novada pašvaldības mantas 

iznomāšanas un atsavināšanas komisijā, netika virzīts uz Finanšu komitejas sēdi skatīšanai, 

jo atradusies attaisnotā prombūtnē. 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 



Ar 17 balsīm par (I. Brūna, D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Pinkens, M. Rozenbergs, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, A. Grīvāne, O. Solovjovs, 

A. Kalniņš, I. Norenberga, L. Pīlēģis, A. Stūrmanis), pret nav, atturas nav, 

 

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr. 139 “Par zemes vienības daļas Krišjāņa Valdemāra ielā 13, Talsos, 

Talsu novadā, nomas izsoles noteikumu apstiprināšanu. Lēmums pievienots protokolam. 

 

5. 

Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieka tautsaimniecības jautājumos 

atlaišanu 

S. Pētersone, I. Jansone, A. Pinkens, I. Norenberga, A. Grīvāne, L. Pīlēģis, 

A. Stūrmanis, G. Sebris,  

 

I. Jansone ziņo par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

A. Pinkens jautā, par lēmumu projektu redakciju, vienā lēmumprojektā “par 

atlaišanu”, otrā “par domes lēmuma atcelšanu”, vai saskaņā ar likumu? 

I. Jansone paskaidro, ka saņemta konsultācija telefona sarunā no Vides aizsardzības 

un reģionālās attīstības ministrijas Pašvaldību departamenta, kurā tika paskaidrots, ka 

lēmumprojekts par domes lēmuma atcelšanu ir atbilstošs, jo tiek pārvēlēts no viena amata uz 

otru. Norāda, ka deputātiem ir tiesības iesniegt priekšlikumus par lēmumprojektu redakciju. 

I. Norenberga jautā, kad tika sagatavots lēmuma projekts? 

I. Jansone atbild, ka lēmuma projekts sagatavots šodien. 

S. Pētersone informē par lēmuma projektu. Uzsver, ka tautsaimniecības jomai ir 

svarīga nozīme novada attīstībā. Eiropas Savienības nākošā plānošanas perioda uzsvars likts  

uz digitālizāciju, energoefektivitāti un ekonomiku ar pievienoto vērtību. Process, kas 

veicams šajā jomā ir darbietilpīgs, sarežģīts. Būtiska loma ir pašvaldībai, gan 

uzņēmējdarbības atbalstam, gan arī procesos, kas saistīti ar pašvaldības pakalpojumu 

uzlabošanu un attīstīšanu. Pārdomāti jāvirzās uz priekšu teritorijas plānojuma izstrādē visam 

novadam. Jārunā, un jāsakārto jautājumi, kas saistīti ar teritoriālo pārvalžu izveidošanu. 

Jārunā par to, kā tiek iesaistīti iedzīvotāji savu ciemu un pagastu attīstībā, veidojot 

iedzīvotāju padomes. Veiksmīgai uzdevumu realizēšanai, jāprot veidot veiksmīgu 

savstarpējo sadarbību gan ar iestādēm, gan ar izpildvaru, ar iedzīvotājiem, kā arī ar 

sabiedriskajām organizācijām un jautājumu risināšanai ar  dažādām ministrijām. Pieminot 

sadarbību ar izpildvaru, ir jāprot savstarpēji sadarboties, veidot sarunu ar saviem 

darbiniekiem, radot drošības un stabilitātes sajūtu, jo veicamo darbu ir daudz. Aicina 

atbalstīt lēmumprojektu. 

A. Grīvāne jautā, kurus no uzskaitītiem uzdevumiem esošais priekšsēdētājas 

vietnieks tautsaimniecības jautājumos nepilda, un pēc kādiem kritērijiem tika vērtēts? Ja tiek 

vērtēts pēc kritērijiem cik daudz ir padarīts, tad jāvērtē arī izpildvaras un domes 

priekšsēdētājas paveiktais. Cik lielā mērā ir vērtēts? Norāda uz to, ka esot Dundagas novadā, 

katra domes sēde sākās ar domes priekšsēdētaja un pašvaldības izpilddirektora ziņojumu. 

S. Pētersone norāda, ka savu viedokli šajā jautājumā ir izteikusi. Runājot par 

kopumu, ir zināmas tās lietas, kurām nav pievērsta tik liela uzmanība, lai virzītos uz priekšu. 

L. Pīlēģis norāda, ka priekšsēdētājas runā tika uzskaitīti pasākumi, kuri netiek virzīti 

uz priekšu. Jautājums par to, kāds ir plāns, prioritāšu saraksts, kas ir tie projekti, kuri tiek 



virzīti īstenošanai? Norāda, ka iepriekš ir uzdevis līdzīgus jautājumus, atbildes nav saņēmis. 

Kas ir tās īpašības, darbība un procesi, kam vajadzētu sākties un virzīties sekmīgām kā 

iepriekš? Vai būs iespējams redzēt rezultātu? 

A. Stūrmanis izsaka viedokli, ka strādājot Tautsaimniecības komitejā, strādājot kopā 

ar A. Pinkenu, strādāt bijis viegli, bijusi laba sadarbība. Izskanējis, ka trūkusi komunikācija. 

Norāda, ka katram jāskatās uz sevi kritiskāk. Uzsver, ka jautājumi, kuri virzīti skatīšanai 

Tautsaimniecības komitejā tika apspriesti daudzpusīgi. 

A. Pinkens pievienojas domes priekšsēdētājas paustajai informācijai, piekrīt, ka 

tautsaimniecības jomai pašvaldībā ir ļoti liela nozīme. Uzticētos pienākumus uzskatījis par 

svarīgu uzdevumu un pienākumu. Gan plānošanas perioda nākamie notikumi, gan novadā – 

pārdomātu attīstības dokumentu virzība ir būtiska. Līdz šim centies uzmanīgi strādāt – 

dokumentu izstrādē, kontrolē. Piekrīt, ka var nepietikt zināšanas kādā jomā. Pēc novada 

reformas, bija jāturpina iepriekš uzsāktie darbi, veiksmīgi izstrādātie plāni, dažādi citi 

pašvaldības attīstības aspekti. Norāda uz savu ieguldījumu pašvaldībā, uz kopējiem 

nepaveiktajiem darbiem. Izsaka viedokli par lēmuma projektu, lēmumprojekts ir sasteigts, 

liecina par nevēlēšanos mainīties, nevēlēšanos strādāt labāk, nevēlēšanos pieņemt izmaiņas, 

līdz ar to pilnīgi neskaidru ieguvumu novadam kopumā. Dzīvot pa vecam bija iespējas visus 

šos gadus, šobrīd esam pavisam jauns Talsu novads, un ir svarīga visa novada attīstība. 

Izsaka viedokli par administrācijas strukturālām izmaiņām, darbinieku novērtēšanu, norāda 

uz izmaiņām darbinieku amatu izlīdzināšanā. 

 

I. Norenberga informē, ka viņa un viņas kolēģis L. Pīlēģis balsojumā nepiedalīsies. 

 

A. Pinkens informē, ka balsojumā nepiedalīsies. 

 

S. Pētersone informē, ka 5., 6., 7., darba kārtības jautājuma izskatīšanai ir jāizveido 

Balsu skaitītāju komisija. 

[Ja balsošana notiek likumā "Par pašvaldībām" 40. panta ceturtajā daļā noteiktajos 

gadījumos, no deputātiem tiek ievēlēta balsu skaitītāju komisija 3 cilvēku sastāvā. Šajā 

gadījumā balsu skaitītāju komisijas priekšsēdētājs paziņo balsošanas rezultātus.] 

 

S. Pētersone izvirza kā Balsu skaitītāju komisijas kandidātus – Ilvu Norenbergu, 

Juzefu Kļavu un Gundaru Sebri. 

Deputātiem citu priekšlikumu nav. 

 

S. Pētersone ierosina balsot par Balsu skaitītāju komisijas izveidošanu šādā sastāvā – 

Ilva Norenberga, Juzefa Kļava, un Gundars Sebris. 

 

Ar 13 balsīm par (I. Brūna, D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, A. Grīvāne, O. Solovjovs, A. Kalniņš, A. Stūrmanis), 

1 pret (M. Rozenbergs), atturas nav, [I. Norenberga, L. Pīlēģis, A. Pinkens balsojumā 

nepiedalās] 

 

DOME NOLEMJ: 

apstiprināt Balsu skaitītāju komisiju – Ilva Norenberga, Juzefa Kļava, un Gundars 

Sebris. 

 

S. Pētersone aicina komisiju uzsākt darbu. 



Balsu skaitītāju komisija izdala vēlēšanu zīmes. 

Notiek balsošana – vēlēšanu zīmju aizpildīšana. 

Balsu skaitītāju komisija pieņem no deputātiem aizpildītās vēlēšanu zīmes un dodas 

tās saskaitīt. 

 

S. Pētersone plkst.15.58 izsludina sēdes tehnisko pārtraukumu. 

Plkst.16.06 tiek atsākta domes sēde. 

 

S. Pētersone aicina Balsu skaitītāju komisiju ziņot. 

G. Sebris, Balsu skaitītāju komisijas priekšsēdētājs, nolasa Balsu skaitītāju komisijas 

protokolu Nr. 1. 

G. Sebris nolasa Balsu skaitītāju komisijas protokolu Nr. 2. 

 

Saskaņā ar Balsu skaitītāju komisijas protokolu Nr.2: 

Balsojumā piedalās 14 deputāti. 

Atkārtotas vēlēšanu zīmes nav izsniegtas. 

Ir saņemtas 12 derīgas vēlēšanu zīmes, 2 nederīgas vēlēšanu zīmes. 

 

 “Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieka tautsaimniecības jautājumos 

atlaišanu” atklātas balsošanas ar vēlēšanu zīmēm deputātu balsojums: 

 

10 PAR – (D. Karols; A. Kalniņš; G. Bērziņš; A. Āboliņš; G. Sebris, E. Kārkliņa; 

S. Pētersone; J. Kļava; A. Astrātovs; O. Solovjovs). 

2 PRET – (A. Grīvāne, M. Rozenbergs). 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

Ar 10 balsīm par (D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Kalniņš), 2 pret (M. Rozenbergs, 

A. Grīvāne), 2 atturas (I. Brūna, A. Stūrmanis) [I. Norenberga, L. Pīlēģis, A. Pinkens 

balsojumā nepiedalās],  

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr. 140 “Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieka tautsaimniecības 

jautājumos atlaišanu”. 

 

6. 

Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku tautsaimniecības jautājumos  

S. Pētersone, A. Pinkens, A. Stūrmanis, I. Jansone, G. Sebris, L. Pīlēģis, I. Norenberga 

 

S. Pētersone ziņo par lēmuma projektu. 

 

A. Pinkens jautā, kas tā ir par darbību “pārvēlēt”? Jo likums “Par pašvaldībām” 

neparedz pārvēlēt no viena amata uz otru, likumā noteikts, ka no viena amata atbrīvot un otrā 

amatā iecelt. Vai lēmumprojektā ir tiesiskais pamatojums? Izsaka priekšlikumu, ka 

lēmumprojektā 1. punktā jāparedz par atbrīvošanu no amata – “Atlaist Andi Astrātovu no 

domes priekšsēdētāja vietnieka izglītības, sociālajos un veselības jautājumos”, un 2. punktā 



par ievēlēšanu amatā – “Ievēlēt Andi Astrātovu par domes priekšsēdētāja vietnieku 

tautsaimniecības jautājumos”. 

A. Stūrmanis lūdz jurista viedokli. 

I. Jansone paskaidro, ka saziņā ar Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 

ministrijas Pašvaldību departamentu, uzdevusi iepriekš minēto jautājumu. Informējusi par to 

kāds tiek gatavots lēmumprojekts. Ministrijas norādes – ja pārvēl no viena amata uz otru, tad 

nav jāatbrīvo, nav noraidāms arī A. Pinkena izteiktais priekšlikums, jo likumā “Par 

pašvaldībām” nav šāda situācija atrunāta. 

 

I. Norenberga informē, ka viņa un viņas kolēģis L. Pīlēģis balsojumā nepiedalīsies. 

   

S. Pētersone aicina balsot par A. Pinkena priekšlikumu – izteikt lemjošo daļu sekojošā 

redakcijā: 

1. Atlaist Andi Astrātovu no Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieka 

izglītības, sociālajos un veselības jautājumos. 

2. Ievēlēt deputātu Andi Astrātovu par Talsu novada domes priekšsēdētāja 

vietnieku tautsaimniecības jautājumos. 

 

Ar 5 balsīm par (A. Pinkens, A. Grīvāne, A. Stūrmanis, I. Brūna, M. Rozenbergs), 

1 pret (D. Karols), 9 atturas (A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, A. Astrātovs, 

E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Kalniņš) [I. Norenberga, L. Pīlēģis balsojumā 

nepiedalās], priekšlikums netiek atbalstīts. 

 

Balsu skaitītāju komisija izdala vēlēšanu zīmes. 

Notiek balsošana – vēlēšanu zīmju aizpildīšana. 

Balsu skaitītāju komisija pieņem no deputātiem aizpildītās vēlēšanu zīmes un dodas 

tās saskaitīt. 

 

S. Pētersone plkst.16.21 izsludina sēdes tehnisko pārtraukumu. 

Plkst.16.29 tiek atsākta domes sēde. 

 

S. Pētersone aicina Balsu skaitītāju komisiju ziņot. 

G. Sebris nolasa ka saskaņā ar Balsu skaitītāju komisijas protokolu Nr. 3: 

Balsojumā piedalās 15 deputāti. 

Atkārtotas vēlēšanu zīmes nav izsniegtas. 

Ir saņemtas 15 derīgas vēlēšanu zīmes, nederīgu vēlēšanas zīmju nav. 

 

 “Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieka tautsaimniecības jautājumos” 

atklātas balsošanas ar vēlēšanu zīmēm deputātu balsojums: 

 

12 PAR – (D. Karols; A. Kalniņš; G. Bērziņš; A. Āboliņš; G. Sebris, E. Kārkliņa; 

S. Pētersone; J. Kļava; A. Astrātovs; O. Solovjovs; A. Stūrmanis, I. Brūna). 

3 PRET – (A. Pinkens; A. Grīvāne, M. Rozenbergs). 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

Ar 12 balsīm par (D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Kalniņš, A. Stūrmanis, I. Brūna), 3 



pret (M. Rozenbergs, A. Grīvāne, A. Pinkens) [I. Norenberga, L. Pīlēģis balsojumā 

nepiedalās], 

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr. 141 “Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieka 

tautsaimniecības jautājumos”. 

 

A. Stūrmanis pamato savu balsojumu. 

L. Pīlēģis lūdz divu, trīs nedēļu laikā sagatavot plānu par veicamajiem darbiem, 

uzdevumiem. 

 

7. 

Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku izglītības, sociālajos un 

veselības jautājumos 

S. Pētersone, L. Pīlēģis, D. Karols, I. Norenberga, A. Pinkens, M. Rozenbergs, 

A. Kalniņš,  G. Sebris 

 

S. Pētersone ziņo par lēmuma projektu. Sagatavotais lēmuma projekts nosaka, ka 

Dainis Karols tiek ievēlēts par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku izglītības, 

sociālajos un veselības jautājumos. Informē par to, ka vadot izglītības, sociālo un veselības 

jautājumu komiteju, Dainis Karols ir pierādījis spēju un vēlmi aktīvi darboties šajā jomā. 

Pēdējais posms ir pierādījums, ka Dainis Karols pārzin jomu, un priekšlikums ievēlēt par 

domes priekšsēdētāja vietnieku izglītības, sociālajos un veselības jautājumos. 

L. Pīlēģis norāda, ka Dainis Karols ir strādājis šajā jomā, un līdz ar to ir skaidri 

zināmi pirmie darbi, kurus jāpaveic, vai jāuzsāk šajā jomā. 

D. Karols informē, ka iespējams 2022. gadā sekmīgi izdosies īstenot skolu reformu. 

Pēc atzinumu saņemšanas un izvērtēšanas būs iespējams pieņemt lēmumus. Izglītības jomā un 

sociālajā jomā papildus risināmi jautājumi, kas saistīti ar Ukrainas civiliedzīvotājiem. 

Aktuālie jautājumi tiks pārrunāti ar līdzšinējo vietnieku. 

I. Norenberga jautā, vai D. Karols konkrēti pa punktiem varētu precizēt, kas šajos 

deviņos mēnešos ir paveikts? 

D. Karols norāda, ka I. Norenberga arī ir Izglītības, sociālajā un veselības komitejā. 

Aicina paskatīties izskatītos un pieņemtos lēmuma projektus, kas ir apliecinājums 

paveiktajam. 

I. Norenberga jautā par 4. martā nosūtīto e-pastu, kurā D. Karols informēja 

deputātus, ka pārtrauc Sadarbības līgumu. Kādā veidā šī Sadarbības līguma pārtraukšana 

sasaucas ar šīs dienas lēmuma projektu? 

D. Karols atgādina, ka arī partija, kuru pārstāv I. Norenberga pirms kāda laika 

paziņoja, ka pārtrauc Sadarbības līgumu. Saistība ar lēmuma projektu Sadarbības līguma 

pārtraukšanai nav. 

I. Norenberga jautā, vai D. Karols apvienos, un vai varēs apvienot domes 

priekšsēdētāja vietnieka amatu ar Mērsraga ostas pārvaldes valdes locekļa amatu? Kas ir 

īstenots, pildot pienākumus Mērsraga ostas pārvaldes valdē? 

D. Karols norāda, ka amatus ir iespējams apvienot. Mērsraga ostas pārvaldes valdes 

sēde notiek reizi divos, vai trijos mēnešos. Par paveikto, atskaiti sniedzis Mērsraga ostas 

pārvaldes valdes priekšsēdētājs M. Rozenbergs, mēneša atalgojums par darbu Mērsraga ostas 

pārvaldes valdē netiek aprēķināts, izmaksāts. 

A. Pinkens jautā, kāds ir plāns attiecība uz pansionāts “Lauciene”? 



D. Karols atbild, ka vai esošā, vai citādā veidolā pansionāts “Lauciene” tiks 

saglabāts. Ir vairāki varianti - vai tiek ieguldītas investīcijas, vai tiek samazināts klientu skaits, 

vai tiek meklēta cita pansionāta atrašanas vieta. Norāda, ka saskata pansionāta atrašanās vietu 

esošajā vietā. 

I. Norenberga izsaka viedokli par sagatavoto lēmuma projektu un D. Karolu.  

Aicina balsot “pret” sagatavoto lēmuma projektu. 

D. Karols nepiekrīt I. Norenbergas paustajam viedoklim. 

L. Pīlēģis norāda, ka M. Rozenbergam jautājis par paveikto Mērsraga ostas pārvaldes 

valdē, saņēmis atbildi, ka nav gatavs atbildēt. 

M. Rozenbergs uzsver, ka tas nav šīs dienas jautājums. 

L. Pīlēģis izsaka pārdomas par D. Karola iepriekš paveikto, ieņemtajiem amatiem, 

par partiju Sadarbības līguma pārtraukšanu. 

 Informē, ka balsos “pret”. 

A. Kalniņš izsaka viedokli par partiju Sadarbības līguma pārtraukšanu, par sadarbību.  

L. Pīlēģis atzīst, ka partiju sarunās tika piedāvāti amati, vienmēr ir bijis uzstādījums, 

ka D. Karolam tiek nodrošināts atalgots amats, tādēļ viņa partijas pārstāvji atteikušies no 

amatiem, jo tas viņiem ir nepieņemami. 

 

Balsu skaitītāju komisija izdala vēlēšanu zīmes. 

Notiek balsošana – vēlēšanu zīmju aizpildīšana. 

Balsu skaitītāju komisija pieņem no deputātiem aizpildītās vēlēšanu zīmes un dodas 

tās saskaitīt. 

 

S. Pētersone plkst.16.55 izsludina sēdes tehnisko pārtraukumu. 

Plkst.17.05 tiek atsākta domes sēde. 

 

S. Pētersone aicina Balsu skaitītāju komisiju ziņot. 

G. Sebris nolasa ka saskaņā ar Balsu skaitītāju komisijas protokolu Nr. 4: 

Balsojumā piedalās 17 deputāti. 

Atkārtotas vēlēšanu zīmes nav izsniegtas. 

Ir saņemtas 17 derīgas vēlēšanu zīmes, nederīgu vēlēšanas zīmju nav. 

 

 “Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku izglītības, sociālajos un veselības 

jautājumos” atklātas balsošanas ar vēlēšanu zīmēm deputātu balsojums: 

 

12 PAR – (D. Karols; A. Kalniņš; G. Bērziņš; A. Āboliņš; G. Sebris, E. Kārkliņa; 

S. Pētersone; J. Kļava; A. Astrātovs; O. Solovjovs; A. Stūrmanis, I. Brūna). 

5 PRET – (A. Pinkens; A. Grīvāne, M. Rozenbergs, I. Norenberga, L. Pīlēģis). 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu. 

 

 

 

 

Ar 12 balsīm par (D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Kalniņš, A. Stūrmanis, I. Brūna), 

5 pret (M. Rozenbergs, I. Norenberga, L. Pīlēģis A. Grīvāne, A. Pinkens), 

 

DOME NOLEMJ 



Pieņemt lēmumu Nr. 142 “Par Talsu novada domes priekšsēdētāja vietnieku izglītības, 

sociālajos un veselības jautājumos”. 

 

A. Pinkens pamato savu balsojumu. 

 

 

8. 

Par grozījumiem Talsu novada domes 2021. gada 1. jūlija saistošajos noteikumos 

Nr. 1 “Talsu novada pašvaldības nolikums” 

S. Pētersone, I. Jansone, A. Pinkens, I. Norenberga 

I. Jansone ziņo par lēmuma projektu.  

 

A. Pinkens jautā par nolikuma 2. punktu [ 2. papildināt saistošos noteikumus ar 

28.3.punktu šādā redakcijā: “28.3. pilda izpilddirektora pienākumus viņa un izpilddirektora 

vietnieka attīstības plānošanas un nekustamā īpašuma jautājumos prombūtnes laikā. Veicot 

izpilddirektora pienākumus uz viņa un izpilddirektora vietnieka attīstības plānošanas un 

nekustamā īpašuma jautājumos prombūtnes laiku, izpilddirektora vietniekam ir pirmā 

paraksta tiesības.”], kāpēc to nevar darīt ar domes priekšsēdētāja rīkojumu? Kurš operatīvi 

regulē situāciju, kad kāds ir kavēts pildīt pienākumus.  

I. Jansone atbild, ka gatavojot šo domes lēmuma projektu ir izpētījusi arī citu 

pašvaldību praksi šajos gadījumos, un arī citu pašvaldību nolikumos ir paredzēta tieši šāda 

kārtība, ka pašvaldības nolikumā jau tas ir atrunāts. Nav nepieciešams vēl dokuments, kas 

pastarpināti to dara –  domes priekšsēdētāja atsevišķs rīkojums, bet tas jau izriet no 

pašvaldības nolikums, ka šādos īpašos gadījumos izpilddirektora vietniekam ir iespējas pildīt 

izpilddirektora pienākumus. 

 

A. Pinkens informē, ka ir sagatavojies priekšlikumu – izslēgt nolikuma grozījumu 1. 

punktu [1.izteikt saistošo noteikumu 24.punktu šādā redakcijā:“24. Domes priekšsēdētāja 

vietnieks tautsaimniecības jautājumos pilda Domes priekšsēdētāja pienākumus viņa 

prombūtnes laikā un/vai viņa uzdevumā, kā arī pilda citus pienākumus likumā vai domes 

lēmumos paredzētajos gadījumos.”]. 

Pamato savu priekšlikumu – nolikuma grozījumu 1.punktā ir paredzēts, ka 

pilnvarojums aizstāt domes priekšsēdētāja prombūtnes laikā, tiek nodots domes priekšsēdētāja 

vietniekam tautsaimniecības jautājumos. Šobrīd šis pilnvarojums ir nodots izglītības, sociālo 

un veselības jautājumu vietniekam. Pauž viedokli, ka šāds pilnvarojums nav saistīts ar 

personu, kura atrodas katrā konkrētajā amatā. Min, ka šobrīd skatoties uz piedāvāto grozījumu 

redz, ka šis pilnvarojums iet līdzi A. Astrātovam no viena amata uz otru. Nedomā, ka 

pašvaldības nolikumā būtu jāatspoguļo katra deputāta rotāciju uz vienu vai otru amatu, tāpēc, 

ja dome ir nolēmusi, ka domes priekšsēdētāju, viņas prombūtnes laikā pārstāv priekšsēdētāja 

vietnieks izglītības, sociālo un veselības jautājumu tad tā arī varētu palikt. Aicina šo punktu 

negrozīt. 

 

Ar 5 balsīm par (M. Rozenbergs, A. Grīvāne, A. Stūrmanis, I. Brūna A. Pinkens),  

7 pret (D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš), 

5 atturas (I. Norenberga, L. Pīlēģis, J. Kļava, O. Solovjovs, A. Kalniņš), priekšlikums netiek 

atbalstīts. 



 

Iebildumu vai citu priekšlikumu attiecībā par lēmuma projekta redakciju nav. 

 

S.Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu kopumā. 

 

Ar 12 balsīm par (D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, J. Kļava, 

A. Astrātovs, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Kalniņš, A. Stūrmanis, I. Brūna), 2 

pret (M. Rozenbergs, A. Pinkens), 3 atturas (I. Norenberga, L. Pīlēģis A. Grīvāne),  

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr. 143 “Par grozījumiem Talsu novada domes 2021. gada 1. jūlija 

saistošajos noteikumos Nr. 1 “Talsu novada pašvaldības nolikums””. 

 

 

9. 

Par grozījumiem Talsu novada pašvaldības institūciju amatpersonu un 

darbinieku atlīdzības un sociālo garantiju nolikumā 

S. Pētersone, E. Veide, I. Norenberga, J. Kļava, D. Karols 

E. Veide ziņo par lēmuma projektu.  

 

S.Pētersone informē, ka ir saņemti divi I. Norenbergas priekšlikumi un divi J. Kļavas 

priekšlikumi. 

Pirmais I. Norenbergas priekšlikums  – izteikt 2.3.2. punktu [“2.3. Domes deputāta 

darba samaksa tiek noteikta, ņemot vērā Valsts kancelejas tīmekļvietnē publicēto nākamā 

gada bāzes mēnešalgas apmēru, kura tiek noteikta saskaņā ar Valsts un pašvaldību institūciju 

amatpersonu un darbinieku atlīdzības likuma 4. panta otro daļu, piemērojot šādus 

koeficientus: 2.3.2.pašvaldības domes komitejas priekšsēdētāja vietniekam – 1,9] sekojošā 

redakcijā: "pašvaldības domes komitejas priekšsēdētāja vietniekam - 1,2". 

Otrais I. Norenbergas priekšlikums – izteikt 2.3.1. punktu [“2.3. Domes deputāta 

darba samaksa tiek noteikta, ņemot vērā Valsts kancelejas tīmekļvietnē publicēto nākamā 

gada bāzes mēnešalgas apmēru, kura tiek noteikta saskaņā ar Valsts un pašvaldību institūciju 

amatpersonu un darbinieku atlīdzības likuma 4. panta otro daļu, piemērojot šādus 

koeficientus: 2.3.1. pašvaldības domes komitejas priekšsēdētājam – 2,55,] sekojošā 

redakcijā: "pašvaldības domes komitejas priekšsēdētājam - 1,9". 

J. Kļavas priekšlikums izteikt šādā redakcijā 2.3.1.punktu [2.3.1. pašvaldības domes 

komitejas priekšsēdētājam – 2,55] koeficientu - 1.8;  2.3.2. punktu [2.3.2. pašvaldības domes 

komitejas priekšsēdētāja vietniekam – 1,9] -koeficientu - 1.4. 

I. Norenberga pamato savu priekšlikumu. Par pašvaldības domes komitejas 

priekšsēdētāja vietnieku šāds priekšlikums ir tāpēc, ka laikā, kad priekšsēdētāja vietnieks 

nepilda priekšsēdētāja funkciju, viņš ir ierindas deputāts, viņam nav papildu pienākumu, tāpēc 

priekšlikums noteikt viņam līdzvērtīgu domes deputātu koeficientu, kas ir 1,2 nevis 1,9. 

Domes komitejas priekšsēdētājam aicina noteikt koeficientu 1,9, kāds tas bija pirms 

grozījumiem novembrī, jo šis te atalgojums ir neadekvāts pret to atalgojumu, ko saņem 

darbinieki, kas faktiski izdara pamata pienākumus un pamata darbus, lai komiteja varētu 

notikt, tāpēc aicina samazināt arī komitejas priekšsēdētāja atalgojumu. 



J. Kļava pamato savu priekšlikumu. Piekrītu, ka komiteju vadītājiem, komiteju 

vadītāju vietniekiem un arī deputātiem ir jābūt konkurētspējīgam atalgojumam, tam ir jābūt 

atbilstoši pret ieguldījumiem. Pauž viedokli, ka šīs atalgojuma izmaiņas ir neadekvātas gan 

pret parastā deputāta atalgojumu gan pret nodaļu vadītāju atalgojumu, gan pret izpilddirektora 

un izpilddirektora vietnieku atalgojumu.  

D. Karols pauž savu viedokli. 

 

A. Stūrmanis informē, ka viņš balsojumos nepiedalīsies. 

I. Brūna informē, ka viņa balsojumā nepiedalīsies. 

 

         S. Pētersone aicina balsot par I. Norenbergas priekšlikumu – izteikt 2.3.2. punktu 

sekojošā redakcijā: "pašvaldības domes komitejas priekšsēdētāja vietniekam - 1,2". 

 

Ar 2 balsīm par (I. Norenberga, L. Pīlēģis),  4 pret (D. Karols, A. Pinkens, 

M. Rozenbergs, A. Astrātovs), 8 atturas (J. Kļava, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, 

E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Grīvāne,) [I. Brūna, A. Stūrmanis, A. Kalniņš 

balsojumā nepiedalās], priekšlikums netiek atbalstīts. 

 

         S. Pētersone aicina balsot par I. Norenbergas priekšlikumu – izteikt 2.3.1. 

punktu sekojošā redakcijā: "pašvaldības domes komitejas priekšsēdētājam - 1,9". 

 

Ar 2 balsīm par (I. Norenberga, L. Pīlēģis),  4 pret (D. Karols, A. Pinkens, 

M. Rozenbergs, A. Astrātovs), 9 atturas (J. Kļava, A. Kalniņš, A. Āboliņš, G. Sebris, 

S. Pētersone, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Grīvāne,) [I. Brūna, A. Stūrmanis 

balsojumā nepiedalās], priekšlikums netiek atbalstīts. 

 

         S. Pētersone aicina balsot par J. Kļavas priekšlikumu – izteikt šādā redakcijā 

2.3.1.punktu - koeficientu- 1.8,  2.3.2. punktu – koeficientu - 1.4. 

 

Ar 6 balsīm par (A. Astrātovs, A. Āboliņš, J. Kļava, O. Solovjovs, I. Norenberga, 

L. Pīlēģis),  2 pret (A. Pinkens, M. Rozenbergs), 7 atturas (D. Karols, A. Kalniņš, G. Sebris, 

S. Pētersone, E. Kārkliņa, G. Bērziņš, A. Grīvāne) [I. Brūna, A. Stūrmanis balsojumā 

nepiedalās], priekšlikums netiek atbalstīts. 

 

Iebildumu vai citu priekšlikumu attiecībā par lēmuma projekta redakciju nav. 

 

S. Pētersone aicina balsot par sagatavoto lēmuma projektu kopumā. 

 

Ar 9 balsīm par (D. Karols, A. Āboliņš, G. Sebris, S. Pētersone, A. Astrātovs, 

E. Kārkliņa, G. Bērziņš, O. Solovjovs, A. Kalniņš), 3 pret (J. Kļava, M. Rozenbergs, 

A. Pinkens), 3 atturas (I. Norenberga, L. Pīlēģis A. Grīvāne) [I. Brūna, A. Stūrmanis 

balsojumā nepiedalās], 

 

DOME NOLEMJ 

Pieņemt lēmumu Nr. 144 “Par grozījumiem Talsu novada pašvaldības institūciju amatpersonu 

un darbinieku atlīdzības un sociālo garantiju nolikumā”. 

 

 



 

 

 

Sēde slēgta plkst. 17.36 

 

 

Sēdes vadītājs     (paraksts*)     S. Pētersone 

Parakstīts 26.04.2022. 

 

Protokolētāja         

Parakstīts 26.04.2022.    (paraksts*)  E. Grīnberga 

 

*ŠIS DOKUMENTS PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU 

UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 

 


